

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - MAY 2024/MAI 2024

(La version française suit la version anglaise)

Impact is on our minds.

At the end of the month, we will be holding our annual General Assembly and this year's theme will be "Scaling Impact."

Impact Investing has experienced remarkable growth over the last decade, going from approximately \$4B AUM in 2010 to over a trillion AUM today, yet the approach still only makes up 4% of sustainable investment assets and less than 1% of total global assets under management. In a world facing numerous, interlinked crises, there is an ever-growing need to drive capital to companies and projects that are having positive social and environmental impacts. At our AG we plan to explore the challenges and opportunities of mainstreaming impact. We hope you will join us for this important and timely discussion.

In addition, for months, SFG has been working with Swiss Sustainable Finance on the creation of a National Advisory Body (NAB) on impact investing. We are excited to report that the process is progressing and SSF is now seeking candidates for the Executive Committee of the NAB who will help to strengthen the impact ecosystem in Switzerland. If you are passionate about impact, we encourage you to apply.

You will find more details about our General Assembly and the NAB in the newsletter below. Together we have the power to move impact from a niche to the mainstream.

Kali Taylor
Managing Director

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview of the Month: Green FinTech Network



This month, we had the opportunity to interview Gerrit Sindermann, President & Co-Founder of the GreenFintech Network, dedicated to nurturing Switzerland's green digital finance ecosystem. He explains how Green Fintechs encompass various digital technologies that support the financial sector's transition to sustainability, and how fintech is driving sustainable finance forward, from AI-powered climate risk analysis to innovative investment approaches. The interview outlines the challenges green fintechs face in expanding their solutions, from fundraising to regulatory compliance.

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)**17:00 - 19:00****Auditorium at Pictet (60 Rte des Acacias)**

We are pleased to invite you to our 2024 General Assembly. The AG will be followed by a discussion on Scaling Impact and a networking cocktail. [RSVP by May 24th here.](#)

// SAVE THE DATE: Summer Meet & Connect**Tuesday, June 18th, 2024 | 18h-20h**

Mark your calendars for an evening of networking and exchange on sustainability and finance.

SWISS NAB - BUILDING THE IMPACT ECOSYSTEM IN SWITZERLAND**// Call for Swiss NAB Executive Board Applications**

SSF is forming a [Swiss National Advisory Board \(NAB\)](#) to the [Global Steering Group on Impact Investing \(GSG\)](#), launching in December 2024.

What is a NAB?

NABs are local supporting bodies in a given country that have the objective of fostering impact investing. They support market growth and a strong ecosystem by:

- Creating a common understanding of impact
- Educating key players along the impact investment supply chain
- Fostering collaboration within the country and beyond
- Acting as a platform for information and exchange
- Highlighting and representing national impact investing capacities internationally

Interesting in Being Involved?

SSF is seeking applicants for the Executive Board. They are looking for individuals with impact investing expertise, a strong network, and time commitment for quarterly meetings and projects. Interested individuals should submit a motivation email, CV, and preferred project areas to Sabine Döbeli

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● For your Radar

// SDG Impact Finance Initiative announces second call under new Product Window

Following the great momentum and market interest of the first call concluded in early April 2024, SIFI is excited to announce its second call for proposals under the Product Window today. SIFI looks to invest up to CHF 5 million of first-loss equity in up to three impact funds. The second call will focus on *Building Resilient Societies and Developing Human Capital*, targeting SDGs 3, 4, 9, and 12. The submission deadline for Expressions of Interest is **June 5th, 2024** at noon CET. [Further details can be found here.](#)

// Bloomberg ESG Seminar - Swiss Regulation

June 4th, 2024 | 15:30

Join Bloomberg for an informative seminar on ESG regulation in Switzerland on June 4th. Esteemed speakers from the Asset Management Association and SFG will discuss the current regulations, and offer insights into future developments, and the ESG Stewardship code. Gain insights into navigating Switzerland's evolving ESG framework and its impact on finance. Don't miss out on this opportunity to stay ahead in sustainable finance. [Register here](#)

// Swiss Climate Reporting Forum 2024: Beyond Climate Reporting – Building Organisational Capabilities

May 17, 2024 | 8:30 - 19:00 | Zurich, Switzerland

The forum will explore how companies can go beyond reporting and build competitive advantages. Across plenary sessions and workshops, topics will include climate reporting, technology, data, climate risk management, and the role of governance & culture. Don't miss this unique day of cross-industry knowledge sharing on this important topic! [Get tickets here](#)

SFG Members can receive a 15% discount on their tickets. Email us at info@sfgeneva.org to get the code.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Swiss Government Renews its Contribution to the Green Climate Fund

Switzerland has committed to further supporting the Green Climate Fund (GCF) by pledging a total contribution of CHF 135 million over the next four years. The GCF plays a crucial role in assisting developing countries in implementing tangible measures to fulfill the objectives outlined in the United Nations Framework Convention on Climate Change and the Paris Agreement. [ESG News](#)

// Impact Disclosure Taskforce releases guidance to plug gap in SDG financing

The Impact Disclosure Taskforce has unveiled its preliminary impact disclosure guidance, crafted to aid corporate and sovereign entities dedicated to diminishing global inequality in attracting sustainable capital. This guidance seeks to assist both issuers and investors by establishing reliable frameworks for assessing and disclosing impact. [Impact Investor](#)

// EU Parliament Approves New Law to Boost Manufacturing of Key Decarbonization Technologies

The Net-Zero Industry Act (NZIA) has received overwhelming support from lawmakers in the European Parliament, with a vote of 361-121 in favor. This legislation, initially proposed by the European Commission as part of its Green Deal Industrial Plan strategy, aims to bolster EU manufacturing of key technologies essential for achieving Europe's climate and energy goals. [GreenBiz](#)

Version française

Le concept d'impact est au cœur de nos pensées.

À la fin du mois, nous tiendrons notre assemblée générale annuelle et le thème de cette année sera "L'impact à grande échelle".

Les investissements à impact ont connu une croissance remarquable au cours de la dernière décennie, passant d'environ 4 milliards de dollars d'actifs sous gestion en 2010 à plus de mille milliards de dollars d'actifs sous gestion aujourd'hui, mais cette

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

de nombreuses crises interconnectées, il est de plus en plus nécessaire d'orienter les capitaux vers les entreprises et les projets qui ont un impact social et environnemental positif. Lors de notre AG, nous prévoyons d'explorer les défis et les opportunités de l'intégration de l'impact. Nous espérons que vous vous joindrez à nous pour cette discussion importante et opportune.

En outre, depuis des mois, SFG travaille avec Swiss Sustainable Finance sur la création d'un organe consultatif national (NAB) sur l'investissement d'impact. Nous sommes heureux d'annoncer que le processus progresse et que SSF recherche maintenant des candidats pour le Comité exécutif du NAB qui aideront à renforcer l'écosystème de l'impact en Suisse. Si vous êtes passionné par l'impact, nous vous encourageons à poser votre candidature.

Vous trouverez plus de détails sur notre Assemblée générale et le NAB dans la lettre d'information ci-dessous. Ensemble, nous avons le pouvoir de faire passer l'impact d'une niche à un courant dominant.

Kali Taylor
Directrice de SFG

Interview du Mois: Green FinTech Network

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Ce mois-ci, nous avons eu l'occasion d'interviewer Gerrit Sindermann, président et cofondateur du GreenFintech Network, qui se consacre à la promotion de l'écosystème de la finance numérique verte en Suisse. Il explique comment les fintechs vertes regroupent diverses technologies numériques qui soutiennent la transition du secteur financier vers la durabilité. Il explore la manière dont les fintechs font progresser la finance durable, de l'analyse des risques climatiques alimentée par l'IA aux approches d'investissement innovantes. L'interview souligne les défis auxquels les fintechs vertes sont confrontées dans l'expansion de leurs solutions, de la collecte de fonds à la conformité réglementaire.

[Cliquez ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

//Save the date: Assemblée générale annuelle 2024



28 Mai 2024



17:00 - 19:00



60 Rte des Acacias 1227 Les Acacias

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

apéritif convivial. [Inscription d'ici le 24 Mai 2024 ici.](#)

//SAVE THE DATE: Summer Meet & Connect**Mardi, 18 Juin, 2024 | 18h-20h**

Marquez vos calendriers pour une soirée de networking et d'échange sur le développement durable et la finance.

NAB SUISSE - CONSTRUIRE L'ÉCOSYSTÈME DE L'IMPACT EN SUISSE

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

SSF forme un [conseil consultatif national suisse \(NAB\)](#) pour le [Global Steering Group on Impact Investing \(GSG\)](#), qui sera lancé en décembre 2024.

Qu'est-ce qu'un NAB ?

Les NAB sont des organismes de soutien locaux dans un pays donné qui ont pour objectif de promouvoir l'investissement d'impact. Ils soutiennent la croissance du marché et un écosystème solide en:

- Créant une perception commune de l'investissement d'impact
- Formant les acteurs clés de la chaîne d'approvisionnement de l'investissement d'impact
- Favorisant la collaboration au sein du pays et au-delà
- Agissant comme une plateforme d'information et d'échange
- Mettant en avant et en représentant les capacités nationales en matière d'investissement d'impact à l'échelle internationale.

Intéressé(e) à participer?

SSF recherche des candidats pour le Conseil exécutif, des personnes ayant une expertise en investissement d'impact, un réseau solide et un engagement en termes de temps pour les réunions trimestrielles et les projets. Les personnes intéressées doivent envoyer un courriel de motivation, un CV et les domaines de projet préférés à Sabine Doebeli à l'adresse sabine.doebeli@sustainablefinance.ch. La date limite de soumission des candidatures est fixée au vendredi 24 mai 2024.

● Pour votre radar

// L'Initiative de financement d'impact sur les SDGs lance un deuxième appel à propositions pour une nouvelle fenêtre de produits

Suite au grand élan et à l'intérêt du marché pour le premier appel conclu début avril 2024, SIFI est heureux d'annoncer aujourd'hui son deuxième appel à propositions dans le cadre de la fenêtre de produits. SIFI envisage d'investir jusqu'à 5 millions de francs suisses de fonds propres de première perte dans un maximum de trois fonds d'impact. Le deuxième appel se concentrera sur la construction de sociétés

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

midi CET. [De plus amples informations sont disponibles ici.](#)

// Séminaire Bloomberg ESG - Réglementation suisse

4 juin 2024 | 15:30

Rejoignez Bloomberg pour un séminaire informatif sur la réglementation ESG en Suisse le 4 juin. Des intervenants réputés de l'Asset Management Association et de SFG discuteront les réglementations actuelles et offriront des aperçus sur les développements futurs et le code ESG Stewardship. Obtenez des connaissances pour naviguer le cadre ESG évolutif de la Suisse et son impact sur la finance. Ne manquez pas cette opportunité de rester à la pointe de la finance durable. [S'inscrire ici](#)

// Forum suisse sur le reporting climatique 2024 : Au-delà du reporting climatique - Renforcer les capacités organisationnelles

17 mai 2024 | 8:30-19:00 | Zurich, Suisse

Le forum explorera comment les entreprises peuvent aller au-delà du reporting et construire des avantages concurrentiels. Au travers de sessions plénières et d'ateliers, les sujets abordés incluront le reporting climatique, la technologie et les données, la gestion des risques climatiques, et le rôle de la gouvernance et de la culture. Ne manquez pas cette journée unique de partage de connaissances interprofessionnelles sur ce sujet important ! [Achetez vos billets ici](#)

Les membres SFG reçoivent 15% de réduction sur leurs billets. Envoyez nous un email à info@sfgeneva.org pour obtenir le code.

● Nouvelles sur la Finance Durable

// Selon un rapport, 80 % des émissions mondiales de CO2 sont imputables à seulement 57 producteurs

Un récent rapport d'InfluenceMap, intitulé "The Carbon Majors Database : Launch Report", met en lumière le rôle alarmant de seulement 57 producteurs de combustibles fossiles dans les émissions mondiales de CO2, représentant 80 % des émissions depuis la signature de l'Accord de Paris en 2016. Ces chiffres soulignent l'ampleur de leur impact climatique. [ESG News](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Au fil des années, le rôle de Chief Sustainability Officer, ou Responsable du Développement Durable (RSE), est devenu essentiel au sein des entreprises. Créé il y a environ vingt ans, ce poste clé n'a pas encore une définition uniforme dans toutes les organisations. [Bilan](#)



FONDATION
GENÈVE
PLACE
FINANCIÈRE
GENEVA
FINANCIAL
CENTER



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).